
گروه ســینما و تلویزیون - فیلم بلند »کیارســتمی و عصای گمشده« به کارگردانی 
محمودرضا ثانی و تهیه کنندگی بهروز نشان در گروه سینمایی »هنر و تجربه« اکران می شود.

این فیلم حاصل تلاش کارگردان در به تصویر کشــیدن حضور عباس کیارســتمی در 
کلاس های درس فیلمسازی او در اسپانیا و کلمبیاست. این فیلم، روایت تازه ای از نوع نگاه 
کیارستمی به زندگی و سینماست که ثانی به مدت ۴ سال، در کارگاه های کیارستمی نوع نگاه 

یک مولف، دیدگاه و جهان بینی او را به تصویر کشیده است. 
فیلم بلند »کیارستمی و عصای گمشده« قرار است از سه شنبه ۲۴ شهریورماه در گروه 
سینمایی »هنر و تجربه« اکران شود.محمودرضا ثانی پیش از ساخت فیلم بلند »کیارستمی و 
عصای گمشده«، کتاب »عباس کیارستمی و درس هایی از سینما« را تالیف کرده که این کتاب 
به زبان های مختلف ترجمه و در ایران و آمریکا چاپ و توزیع شــده اســت.کارگردان فیلم 
»کیارســتمی و عصای گمشــده« از شاگردان کیارستمی بوده و در این فیلم سعی کرده است 
اثری مستقل بر اساس رویکرد و نگاه کیارستمی به زندگی بسازد. به دلیل حساسیت ثانی در 
چگونگی نمایش استقلال نگاه کیارستمی، تدوین این فیلم تجربی ۹۰ دقیقه ای سه سال طول 
کشید و اکنون آماده اکران در سینما است. آیین افتتاحیه فیلم بلند »کیارستمی و عصای گمشده« 

روز سه شنبه ۲۲ شهریورماه ساعت ۱۸ در موزه سینمای ایران برپا می شود.

گروه ســینما و تلویزیون - رایان رینولدز با انتشــار تصاویری از ادامه تولید فیلم 
سینمایی »هشدار قرمز« خبر داد.

تولید فیلم سینمایی »هشدار قرمز« محصول جدید و مورد انتظار نتفلیکس در ژانر 
ســرقتی که ســتارگانی همچون گل گدوت، رایان رینولدز و دواین جانسون در آن نقش 
آفرینی می کنند از سر گرفته شد. این موضوع را رایان رینولدز به تازگی با انتشار عکسی 
از خود که در حال دادن تست کروناست اعلام کرده است. ستاره فیلم سینمایی »ددپول« 
نوشــت: به تولید »هشــدار قرمز« بر می گردیم. آزمایش کووید ۱۹ بسیار ساده و سریع 
است. گل گدوت دیگر بازیگر فیلم هم نوشت که برای بازگشت به تولید فیلم سینمایی 

»هشدار قرمز« آماده خواهد شد.
تولید این فیلم سینمایی از میانه ماه مارس همزمان با شیوع ویروس کرونا متوقف 
شــد. در آن زمان دواین جانســون اعلام کرد که با وجود شرایط فعلی مهمترین چیز آن 
است که همه پیش خانواده هایشان بروند و از بچه ها، همسران، عزیزان و افراد سالخورده 
خود مراقبت کنند. مدتی پیش بود که اعلام شد دواین جانسون به همراه تمامی اعضای 

خانواده اش به ویروس کرونا مبتلا شده اند.

»کیارستمی و عصای گمشده«
 به »هنر و تجربه« رسید

تولید »هشدار قرمز« دواین جانسون 
از سر گرفته شد
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فــلاح، تهیه کننده ای کــه در کارنامه اش 
ســریال هایی چون »مختارنامه«، »تفنگ 
ســرپر«، »خوش رکاب«، »قبیله عشق« و 
فیلم هایی از جمله »رســم عاشق کشی«، 
»چنــد کیلو خرما برای مراســم تدفین«، 
»جایــی در دوردســت«، »چراغی در مه« 
و ... به چشــم می خورد، با ســپری شدن 
بیش از یک دهه از نمایش اولیه ســریال 
»مختارنامه«، معذوریت ها را برای بازگو 
کردن برخی حرف و حدیث ها و ناگفته ها 

از این سریال کمرنگ کرده است.
حالا فلاح از تمام مرارت هایی می 
گوید که به جان خریده تا کار به ســامان 
برســد و روی آنتن برود. بــا این همه او 
همچنان مشــتاق است که فرصتی دست 
دهد تا دوباره در کســوت تهیه  کننده، در 
ساخت یک مجموعه نمایشی فاخر نقش 

و سهمی داشته باشد.
بازپخــش ســریال »مختارنامه« از 
شــبکه آی فیلم انگیزه ای اســت تا پای 
صحبت  های محمود فلاح بنشینیم و کم 
و کیف ساخت این مجموعه نمایشی که 
بارها به شــکل های مختلف از تلویزیون 

پخش شده است را مرور کنیم.
فلاح در ابتــدا با ابراز علاقه به تهیه 
ســریال های تاریخی، می گوید که خیلی 
دوســت داشته است ســریالی از زندگی 
حضرت امام)ره( بســازد و حتی در زمان 
حیــات ایشــان، از طریــق مرحوم حاج 
احمدآقا رایزنی  هایــی هم در این رابطه 
کرده است که البته امام)ره( زیر بار نرفتند 

و موافقت نکردند.
او در پاســخ به اینکه قصه ساخت 
ســریال »مختارنامه« از کجا آغاز شــد؟ 
یادآور می شــود: در ســال ۱۳۸۱ تازه از 
مجموعه »تفنگ سرپر« فارغ شده بودم که 
سیمافیلم پیشنهاد ساخت سریال »توابین« 
را با فیلمنامه  ای از محمدابراهیم سلطانی 
 فر و کارگردانی مرحوم سیف الله داد ارائه 
کرد. به مسئولان وقت سیمافیلم پیشنهاد 
 کردم که با توجه به تجربه موفق ســریال 
امام علی)ع(، ساخت توابین را نیز به داوود 

میرباقری بسپارند.

فــلاح درباره اینکه آیا مدیران وقت 
صدا و ســیما هم روی داود میرباقری به 
عنوان کارگــردان »مختارنامه« نظر مثبت 
داشتند؟ چنین اظهار می کند: بله؛ مشکلی 
نداشتند و از من خواستند که با میرباقری 
مذاکره کنم. البته میرباقری از بابت سکانس  
های پایانی ســریال امام علی)ع( که باب 
میلش نبود، کدورتی به دل داشــت و ابتدا 
نپذیرفــت، اما بعد با اصرار من قبول کرد 
که توابین را بسازد، به شرطی که فیلمنامه 
را از ابتدا خودش بنویسد. به این ترتیب، 
نــگارش فیلمنامه ســریال توابین که به 
»مختارنامه« تغییر نام داد از خرداد ســال 
۸۱ تحت نظارت حجت  الاســلام رسول 

جعفریان آغاز شد.
او در پاسخ به اینکه آیا باور به برخی 
کارگردانان برای ســاخت ســریال های 
تاریخی موجب نادیــده گرفتن توانایی 
دیگــر کارگردانــان و به نوعــی توزیع 
ناعادلانه فرصت ها نمی شــود؟ توضیح 
می دهد: با کلیــت این حرف موافقم، اما 
توجه داشته باشید که من در نزدیک به ۱۸ 
ســال پیش، میرباقری را برای کارگردانی 
مختارنامه انتخاب کردم و در آن ســال  ها 
شاخص  ترین سریال مذهبی تاریخی ما، 
امام علی)ع( بود. البته امروز می  توانیم به 
چهره  های جوان هم اعتماد کنیم و چنین 
فرصت  هایی را در اختیارشان قرار دهیم، 
به شــرطی که مشاورانی مثل میرباقری را 

در کنار خود داشته باشند.
فلاح ســپس درباره »مختارنامه« و 
زمان دقیق آغاز فیلمبرداری سریال یادآور 
می شود: پیش  تولید ســریال از سال ۸۱ 
آغاز شد و نزدیک دو سال طول کشید. در 
اواخر فروردین ســال ۸۳، تصویربرداری 
سریال به شکل آزمایشی و به مدت دو ماه 
در شهر کاشان کلید  خورد. گروه سازنده، 
این دو ماه آزمایشی را به نیت آزمون و خطا 
و برای سنجیدن توانایی  های عوامل فنی 
و تولید و بررســی کم و کاستی  ها در نظر 
گرفتند. به نظرم، حرکت بســیار درستی 
بود. به هر حال، کاســتی ها و نقصان ها 
را دیدیم و اصلاحشــان کردیم. من و 
میرباقری می دانســتیم که این سریال 

یکی دو ساله جمع نمی شود و کار به درازا 
خواهد کشید، بنابراین باید گروه را تقویت 
می  کردیم. به شــکل رســمی، ساخت 
ســریال مختارنامه در اواخر اردیبهشت 
۸۳ با حضور آقای لاریجانی، رئیس وقت 
سازمان صداوســیما در لوکیشن مسجد 

کوفه کلید  خورد و تصویربرداری آن سال 
۸۸ به پایان رسید.

تهیه کننده مختارنامه در پاسخ به این 
پرسش که آیا از همان ابتدا قرار بود فریبرز 
عرب نیا ایفاگر نقش مختار ثقفی باشد یا 
بــه بازیگران دیگری هم فکر می کردید؟ 

گفت: در ابتدا قرار بود جمشید هاشم  پور 
بازیگر نقش مختار ثقفی باشد اما در جلسه 
نهایی گفت نگران است که مبادا با توجه 
به طولانی بودن زمان فیلمبرداری سریال، 
نتواند از پس کار بربیاید. با منتفی شــدن 
حضور هاشم  پور، به سراغ فریبرز عرب  

نیا رفتیم و با او به توافق  رسیدیم.
او درباره همکاری با فریبرز عرب نیا 
توضیح داد: عرب  نیا خصوصیات اخلاقی 
خاصی دارد. با این حال، میرباقری همیشه 
از انتخــاب و نحوه بازی عرب  نیا راضی 
بود. عرب  نیا کمترین برداشت  ها را هنگام 
فیلمبرداری داشت. هر چند عده  ای اعتقاد 
داشتند که اگر صدایش دوبله می  شد نتیجه 
کار بهتــر می  بود، امــا کارش در مجموع 

رضایت بخش بود.
فلاح در پاســخ به ســوال دیگری 
درباره ارتباط با علنا چه در مرحله نگارش 
فیلمنامه و پیش تولید و چه پس از 
آن و در طی فیلمبرداری ســریال، 
توضیح داد: به دلیل حواشــی ای 
کــه در زمان پخش ســریال امام 
علی)ع( بــه وجود آمده بود، قبل 
از نگارش فیلمنامه مختارنامه، پنج 
ماه کار تحقیقاتی و مطالعاتی انجام 
شد و حتی به مرحوم دکتر جعفر 

شــهیدی نیز مراجعه و با ایشان مشورت  
هایی کردیم. در مرحله بعد، به قم ســفر 
کردیــم و ضمن دیدار با علما و مراجعی 
همچون آیت  الله مکارم شــیرازی تائید و 
موافقت ایشــان را برای ســاخت سریال 

گرفتیم.
او درباره یکی از حواشــی سریال 
مختارنامه در زمــان پخش که مربوط به 
ســکانس های حضــرت ابوالفضل)ع( 
در روز عاشــورا بــود و البته هیچ گاه هم 
از تلویزیــون به نمایــش درنیامد، چنین 
اظهــار کــرد: اضافه شــدن صحنههای 
کربلا به درخواســت آقای ضرغامی بود. 
فیلمبرداری مختارنامه به پایان رسیده بود 
که ایشــان به عنوان رئیس سازمان صدا و 
ســیما از ما خواست که با توجه به منتفی 
شدن ساخت مجموعه »امام حسین)ع(« 
صحنه  های مربــوط به کربلا و روزهای 
تاسوعا و عاشــورا را به مختارنامه اضافه 
کنیم. گــروه برای گرفتــن این تصاویر 

یک بــار دیگر به شــاهرود رفت و طی 
مدت چهار ماه، صحنه  های روز عاشورا 
که همان ســکانس معــروف حضرت 
ابوالفضل)ع( نیز در آن است، فیلمبرداری 
شــد. یک روز هم خود آقای ضرغامی با 
تعدادی از نمایندگان وقت مجلس ســر 
صحنه تصویربرداری آمدند و ســکانس 
های فیلمبرداری شده کربلا و روز عاشورا 
را دیدنــد و علاوه بــر تائید کار، از دیدن 
صحنه  ها متاثر شــدند، اما این 
ســکانس  های تاثیرگذار 
هیچ گاه فرصت نمایش 
در تلویزیون را به دست 

نیاوردند.
تهیه کننــده »مختارنامــه« دربــاره 
پخــش این صحنه هــا در فضای مجازی 
خاطرنشــان کرد: البته مدتی بعد برخی از 
این ســکانس های حذف شده در فضای 
مجازی منتشر شد، آن هم با کیفیت بسیار 
پایین. مــدت زمان صحنه  های مربوط به 
حضرت ابوالفضــل)ع( حدود ۱۸ دقیقه 
بود، در حالی که سکانس  های منتشرشده 
در فضای مجازی هفت تا هشــت دقیقه 
بــود، آن  هم ناقــص و بی  کیفیت. از آنجا 
کــه فیلمبرداری مختارنامه به صورت ۳۵ 
میلیمتــری بود، بایــد مراحل زیادی مثل 
صداگذاری، تدوین و... را پشــت سر می  
گذاشــت تا آماده نمایش شود و احتمال 
داشت که در مسیر این مراحل، آن سکانس  
هــا به بیرون درز پیدا کرده باشــد. ما هم 
پیگیر ماجرا شدیم، اما در نهایت مشخص 
نشــد که چگونه و از طریق چه شــخص 
یا اشخاصی به فضای مجازی رسیده بود.     

محمــود فلاح همچنین به  این پرســش 
به که با وجود همه مشــکلاتی که به آنها 
اشــاره کردید آیا همچنان حاضرید تهیه 
دیگر آثار نمایشــی تاریخی مذهبی را بر 
عهده بگیرید؟ پاســخ مثبت داد و افزود: 
اگر تهیه  سریال »سلمان فارسی« را هم به 
من سپرده بودند با کمال میل می پذیرفتم.

او اضافــه کــرد: مختارنامه باعث 
شــد دو بار ســکته کنم و یک عمل قلب 
باز داشــته باشــم. با این حال، اگر توان و 
فرصتــش فراهم آید، همچنان دوســت 
 دارم تهیــه کننده یــک کار فاخر مذهبی 

تاریخی باشم.

پخش چندین و چندباره »مختارنامه« در مناسبت ها، اگرچه در این سال ها انتقادهایی به جا را متوجه رویکرد تلویزیون نسبت به 
پخش این سریال تاریخی کرده است، اما قطعا این رویکرد از ارزش کار عواملی که هشت سال از عمرشان را معطوف به تولید سریالی تاریخی مذهبی با 

این حجم از پروداکشن کرده اند، کم نمی کند.

تهیه کننده مختارنامه در پاسخ به این پرسش که آیا از همان ابتدا 
قــرار بود فریبرز عرب نیا ایفاگر نقش مختار ثقفی باشــد یا به 
بازیگران دیگری هم فکر می کردید؟ گفت: در ابتدا قرار بود جمشید 
هاشم  پور بازیگر نقش مختار ثقفی باشد اما در جلسه نهایی گفت 
نگران اســت که مبادا با توجه به طولانی بودن زمان فیلمبرداری 
ســریال، نتواند از پس کار بربیاید. با منتفی شدن حضور هاشم  
پور، به ســراغ فریبرز عرب  نیا رفتیم و با او به توافق  رسیدیم.

قرار بود جمشید هاشم پور 
»مختار« باشد

درنشستتحلیلوبررسیفیلملتیان؛

هر فیلم جاده ای »درباره الی« نیست

»جوکر« ۲ و ۳ هم ساخته می شود علینصیریان:

جوانان ما استعدادهای خوب و درخشانی هستند؛ به آنها فرصت بدهیم

گروه سینما و تلویزیون-نویسنده 
فیلمنامــه »لتیان«، گفت: در ســینما ژانر 
جــاده ای داریم و نمی شــود اگر در هر 
فیلمی یــک جمعی بودند که از شــهر 
خارج می شــدند، آن را بــه »درباره الی« 
نســبت دهیم. در ایران گاهی واکنش ها 

عجیب و غریب اند.
نشست نقد و تحلیل فیلم سینمایی 
لتیــان با حضور علی تیموری کارگردان، 
اکتــای براهنــی فیلمنامه نویــس، رضا 
درستکار منتقد ســینما و مسعود بهارلو 
مدیر جلســات و مجری در هشــتمین 

جلسه از برنامه های آف لاین برگزار شد.
در ابتدای این جلسه که با حمایت 
انجمــن صنفی نویســندگان و منتقدان 
ســینمایی ایران برگزار می شود، مسعود 
بهارلو در بخشــی کوتاه به معرفی علی 
تیموری پرداخت که نخســتین فیلم بلند 
ســینمایی خود را بعد از ساخت دو فیلم 
کوتاه کارگردانی و اکران کرده اســت. در 
ادامه تیموری درباره فعالیت های سینمایی 
خــود گفت: در نزدیک به چهل فیلم، در 
جایگاه دستیار کارگردان فعالیت کرده ام 
که آخرین آنها، فیلم »پل خواب« ساخته 
اکتای برهانی بــوده، که او در »لتیان« در 
مقام نویسنده همراه من بوده است ضمن 
آنکه عمده همکاری هایم با زنده یاد ایرج 

کریمی و علیرضا امینی بوده است.
در ادامه جلسه رضا درستکار منتقد 
سینما که در ســی و هشتمین جشنواره 
فیلم فجر گذشــته، عضو هیأت انتخاب 
جشــنواره بود، عنوان کــرد: »لتیان« از 
جمله فیلم های خوب ســال گذشــته 
ارائه شــده به جشنواره فیلم فجر بود که 
به رغم نظر بعضی از دوستان و خود من، 
اتفاقی برایش رخ نداد و در بخش رقابتی 
جشنواره غایب بود! البته فیلم خوب در 
هر شــرایطی، راه خودش را برای دیده 

شــدن پیدا می کند و »لتیان« هم لااقل از 
چند فیلم حاضر در جشنواره سی و هشتم 

بهتر و بالاتر بود.
علی تیموری دربــاره فیلم اولش 
گفت: من برای این فیلم، یک ایده داشتم 
و اکتای براهنی طرح هایی داشت و از میان 
این طرح ها، یک طرح به ایده من نزدیک 
بود و ما آن را انتخاب کردیم. جلساتی با 
هم داشــتیم که به میزان زیادی هم زمان 
برد تا به یک ســیناپس رسیدیم. نگارش 
فیلمنامه آغاز شد و یک سال و اندی بعد 
و در یک مقطــع آناهیتا تیموریان هم به 

جمع ما پیوست.
درســتکار عنوان کرد: ما می توانیم 
ســه راه برای تحلیل هر فیلمی باز کنیم. 
برای تحلیل این فیلم مثلًا اگر از راه تفسیر 
برویم، چه نتیجه ای می گیریم؟ یک پسر 
خوش تیــپ لب اتوبان ایســتاده، مردی 
می خواهد از عــرض اتوبان عبور کند و 
نمی تواند! این پسر خوش تیپ در مکالمه 
تلفنــی خود، مرد را مورد تمســخر قرار 
می دهد. اگر از نگاه شناختی فیلم را ببینیم، 
ما با کسی طرف هستیم که در آن دعوای 
میانه راه ویلا هم، از خود مراقب می کند 
تا آســیب نبیند و…؛ می بینید که این جا، 
مسیر »تفسیر« فیلم، راهی خاص را برای 

ما باز نمی کند و به همین علت، با این نگاه 
که پیش می رویم، در پایان نتیجه ای غلط 
می رســیم، چرا که این پرسش را مطرح 
می شود که این پسر رفت و شیر گاز را باز 
کرد تا همه بمیرند؟ خب این آقا پســر بد 
بود، اما نه این قدر! در واقع این فیلم از نگاه 
تفسیری با همین نشانه های حداقلی که با 
خست به مخاطبش می دهد، رد می شود. 
از نگاه تعبیری هم فیلم ابتر می ماند؛ مثلًا 
می گوییــم »در این فیلــم یک دختر زیبا 
وجود دارد که مدام دارد خودش را آرایش 
می کند پس نتیجــه می گیریم که…« یا 
»جایی از فیلم اســم آقازاده را می آورند، 
پس فیلم دارد برای کسی از همین جامعه 
دو دل می زنــد…« و…؛ خب که چه؟ 
واقعیت این است که در مسیر »تعبیری« 
هم مخاطب به جایی رهنمون نمی شود و 
شــاید در تقابل با این اثر قرار بگیرد، و با 

این بحث ها اساساً به جایی هم نرسیم.
وی در بخشی دیگر از سخنان خود 
در این نشست که نسخه تصویری کامل 
آن منتشــر خواهد شد، گفت: نویسنده و 
کارگــردان »لتیان« در این اثر کاملًا با ژانر 
نئوملودرام جلو رفته انــد و می دانند در 
نئوملودرام، دیگر چیــزی به عنوان ملو 
و پایــان رمانتیک نداریــم، بلکه فاجعه 

داریم. شــاید برای شما جالب باشد که 
ما این بحث ها را در هیأت انتخاب سی و 
هشتمین جشنواره فیلم فجر نیز داشتیم! 
اما…! درستکار گفت: لتیان تصویرهای 
خوبــی دارد و نهایــت خلاقیــت را از 
میزانسن تا کات خوب و موسیقی اندازه 
خوب به ما نشــان می دهــد تا نتیجه ای 
خــوب از درام خــود بگیــرد، اما این 
نتیجه گیــری الزاماً نه نمایش دهنده یا در 
تأیید خیانت است و نه دلیلی کافی برای 
رد یک اثر؛ که اگر اینگونه می بود، آن وقت 
درباره داستان یوسف و زلیخا در قرآن چه 

باید می گفتیم؟
ایــن منتقد گفت: نــه فقط در این 
فیلم، که در بسیاری از فیلم های سینمای 
ما، فیلمســاز به دلیل موانع و ایســت و 
بازرســی هایی که در ســر راهش سبز 
می شــود، ناچار اســت از خیلی چیزها 
بگــذرد و کارهایش به ســهولت پیش 
نمی رود. »لتیان« به نوعی این ســدها را 
شکســته و به روایتی تازه رسیده است. 
چیــزی که برای مــن در »لتیان« جذاب 
اســت، این اســت که فیلمساز نگذاشته 
اصطلاحاً فیلم از دستش در برود که این 
نشــان می دهد تجربیاتی خیلی خوب از 

سینما کسب کرده است.
اکتای براهنی در این نشست درباره 
عنوان لتیان و نام گــذاری فیلمنامه های 
خود گفت: من به اســم شهرهای ایران 
علاقه دارم که ایــن در نام فیلمنامه هایم 

پیداســت اما فکر می کنــم این آخرین 
باری است که از اسم مکانی خاص برای 

فیلمنامه هایم استفاده کردم.
بهارلــو در بخــش دیگــری از 
این نشســت خطاب به علــی تیموری 
کارگردان فیلم ســینمایی »لتیان« گفت: 
تأثیرات مجموعه فیلمسازهایی که با آنها 
کار کرده ای در کارهایت هست، در کلیت 
نه اما در جزئیات در جایگاه تأثیرپذیری و 

نه تقلید به چشم می آید.
علی تیموری درباره ساخت »لتیان« 
گفت: وقتی وارد ســینما می شوی، یک 
بخش مهم سرمایه است، یک بخش مهم 
دیگر گیشــه اســت و الی آخر…! هیچ 
وقــت این اتفاق نیفتــاد که فکر کنم دلم 
می خواهد با چه اثری وارد سینما بشوم. 
من ســر همین فیلم و طرح به این نقطه 
رسیدم که می خواهم در طلایی ترین نقطه 
ممکن فیلم بسازم و برای فیلم های بعدی 
هم فکر می کنم از آنجا که فیلمنامه نویسی 
کار ســختی اســت، تا جایی که بتوانم با 
اکتای براهنی همکاری می کنم مگر روزی 
برسد که او شــرایط کار با من را نداشته 
باشــد. من فیلمنامه نویسی بلد نیستم و 
فکر نمی کنم هیچ وقت بتوانم برای خودم 
بنویسم. بهارلو خطاب به براهنی در این 
زمینه پرســید چقدر در پروسه ساخت 
کنار علی تیموری بوده که او پاســخ داد: 
من ســعی می کنم در پروســه ساخت، 
حضور داشته باشــم اما مزاحمتی برای 

ســازنده ایجاد نکنم تا دست و پای او را 
ببندد زیرا وقتی خودم در جایگاه سازنده 
قرار می گیــرم، در هجمه نظرات )که از 
شدت علاقه و حسن نیت ارائه می شوند( 
مستأصل می شوم. درباره »لتیان« ما به دلیل 
همکاری هایی که باهم داشتیم، از یکدیگر 
شناخت لازم را داشتیم. من در این فیلم، 
در فاز فیلمبرداری شرکت نکردم و فقط 
نویســنده بودم. براهنی همچنین درباره 
نقدهایی که به شــباهت اتمسفر فیلم ها 
می شود، گفت: ما در سینما ژانر جاده ای 
داریم و نمی شــود اگر در هر فیلمی یک 
جمعی بودند که از شهر خارج می شدند، 
آن را به »درباره الی« نسبت دهیم. در ایران 

گاهی واکنش ها عجیب و غریب اند.
وی ادامــه داد: به نظرم یکســری 
جریانات در سینمای ما درست جا نیفتاده 
یا اینکه قبلًا بوده اما در ســینمای امروز 
ما بیشــتر در دام یک سینمای اجتماعی 
خاص گیــر کرده ایم؛ امیــدوارم روزی 
برسد که ادبیات و سینما آشتی کنند زیرا 
من یک نوع انزجار پنهان را در این زمینه 
حس می کنم که بر اساس آن سینمایی ها 
ادبیات را قبول ندارند و ادبیاتی ها سینما 
را قبول ندارند! درستکار در پایان نشست 
»لتیان« گفت: باید باور کنیم که ســینمای 
ما با نسل جدید سینماگر در حال پوست 
انداختن است. این نسل با آگاهی خاصی 
وارد میدان شده و می تواند در تغییر چهره 

کلی آن نقش آفرینی کند.

گروه ســینما و تلویزیون- علی 
نصیریان، بازیگر پیشکســوت سینما و 
تلویزیون در تحسین بازی روح الله زمانی 
در فیلم ســینمایی خورشــید می گوید: 
جوانان ما، حتی در ســنین بســیار پایین 
هم برخوردار از اســتعدادهای خوب و 
درخشان هســتند که اگر فرصتی فراهم 

شود خودشان را نشان می دهند.
»خورشــید« طلوع دوبــاره مجید 
مجیدی در سینمای خودش است. یادآور 
روزهــای خوب مجیدی کــه با زلالی و 
خلــوص دنیای کودکانه آمیخته اســت. 
مجید مجیدی و نیمــا جاویدی در مقام 
نویســنده بخوبی توانسته اند تعارضات، 
التهابــات و رؤیاپردازی دوران نوجوانی 
را در پس داســتان به تصویر بکشــند و 
روح الله زمانی این مفاهیم را در بازی خود 
متجلی کند. او توانست استعداد فطری و 
غریــزی اش را بروز بدهد و در مقابل دو 
بازیگر قدرتمند دو نســل بازیگری یعنی 
علی نصیریــان و جواد عزتی که جایگاه 
تثبیت شــده ای دارند، بدرخشد. چه بسا 
همین بازیگران حرفه ای در هدایت بازی 

او کمک کننده بودند.
بــا این همه بــازی کــردن مقابل 
اســطوره ای مثل علی نصیریان_ اگر چه 
در دو ســه ســکانس_ برای یک کودک 
نابازیگر کار سختی است. نصیریان اما با 
تحســین بازی روح الله زمانی می گوید: 
»این بچه نشــان داد که برخوردار از چه 
استعدادی است. جوانان ما، حتی در سنین 
بسیار پایین هم برخوردار از استعدادهای 
خوب و درخشان هستند که اگر فرصتی 
فراهم شود خودشــان را نشان می دهند. 

البته این درخشــش اســتعدادها به دوره 
خاصی محدود نمی شــود و در هر زمانی 
با اســتعدادها و بازیگران خلاقی طرف 

هستیم.«
او در ادامــه می افزاید: »تعدادی از 
بازیگــران فیلم به واقع کودک کار بودند. 

جالب است که حتی در بین این 
بچه ها چنین اســتعدادهای 
نابی پیــدا می شــود. اگر 
همان طور کــه برای این 
دو کــودک در فیلم آقای 
مجیــدی فرصــت فراهم 

شــد برای دیگر کــودکان 
کار هم شــرایط فراهم شود 

بــه طور قطع با اســتعدادهای تازه ای در 
حوزه های مختلف روبرو خواهیم شــد. 
این دو کــودک کار، امروز به جایگاهی 
دســت پیدا کرده اند که از سوی مجامع 
بین المللی سینمایی با تشویق و تحسین 

روبرو شدند.«
علــی نصیریان بــه عنوان 
پیشکســوت این حــوزه با 
خطــاب قــرار دادن این دو 
بازیگر نوجــوان می گوید: 
»توصیــه ام این اســت که 
یادشان باشد غره به جایزه و 
اســم و رسم نشوند. اگر برای 
کارهای دیگری دعوت شدند و 

امکانات مالی بیشتری در اختیار گرفتند به 
انحراف کشیده نشوند. خیلی مهم است 
که تلاش کنند ظرفیت تغییر شــرایط را 
داشته باشند، کار سینما، این تشویق ها و 

تمجیدها ظرفیت زیادی طلب می کند«.
او تأکیــد می کنــد: »روح الله و 
شــمیلای عزیز بدانید کــه این اتفاقات 
بــرای ابــد نیســت، در دوره ای کاری 
کرده اید که بابت آن تشــویق شــده اید. 
این کوشش باید تداوم داشته باشد و از 
همه مهمتر حواستان باشد به انحراف 
نروید، خودتان را سالم نگه دارید و با 
عشــق به هنر و فرهنگ مملکت به راه 

خود ادامه بدهید. گرفتار شهرت نشوید 
و ســر از جایی که نباید درآورید. بدانید 
که هنر بازیگری جایی تمام نمی شــود، 
هیچ بازیگری، در هیچ ســطح و شهرتی 
نمی تواند مدعی شود که به استادی تمام 
رسیده است. هیچ بازیگری با یک، دو یا 
حتی ده ها جایزه نمی تواند به انتهای کار 
هنر برسد، راهیست راه عشق که هیچش 
کناره نیســت. هنر هرگز پایانی ندارد و 
هیچ هنرمندی نمی تواند حتی تا واپسین 
روزهای کار حرفه ای خود به انتهای این 
راه برسد. کسی که اینگونه فکر نکند همان 

ابتدای راه تمام می شود.«
نصیریان در پایان گفت: راه باز است 
منتهی حواس تــان را جمع کنید، مراقب 
خود و هنرتان باشید. توصیه اول و آخرم 
این اســت که به خودتان غره نشــوید و 
بدانید که تازه ابتدای راه هستید. در نهایت 
به روح الله، شمیلا، همه بچه های کودک 
فیلم، آقای مجیدی و عوامل ساخت فیلم 

این موفقیت را تبریک می گویم.«

گروه سینما و تلویزیون-کمپانی فیلمسازی برادران وارنر در نظر دارد ظرف چهار 
سال آینده، دو دنباله برای فیلم پرفروش »جوکر« بسازد.  

به واکین فینیکس بازیگر سرشناس آمریکایی که برای بازی در نقش جوکر جوایز 
متعددی از جمله اسکار بهترین بازیگر مرد را به دست آورد، پیشنهاد شده تا در ازای عقد 
قراردادی به ارزش ۵۰ میلیون دلار، در دو دنباله جدید از این فیلم پرطرفدار بازی کند.   به 
گفته یک منبع نزدیک به این ستاره ۴۵ ساله هالیوودی، فینیکس اول معتقد بود جوکر یک 
فیلم مستقل است و به ادامه 
نیازی ندارد اما حالا 
لحن خــود را تغییر 
داده و می گویــد با 
وجود جنجال هایی 
که ســال گذشته با 
اکــران فیلم جوکر 
به راه افتاد، می خواهد 
بــار دیگــر در نقش این 

شخصیت بازی کند.  
این منبع می گویــد: همه چیز هنوز در 
مرحله مذاکره اســت اما فیلمنامه در دســت 
نگارش بوده و واکین حســابی جذبش شده 
است.موفقیت سال گذشته جوکر، استودیو 
فیلمسازی برادران وارنر را نیز به اندازه دیگران 
غافلگیر کرد. ایــن کمپانی حالا در نظر دارد 
تا چهار ســال آینده با همکاری فینیکس در 
نقش جوکر، تاد فیلیپس به عنوان کارگردان 
و بردلی کوپر در نقش تهیه کننده پروژه، دو 
دنباله جدید برای این فیلم بسازد. همه چیز 
به جلب موافقت فینیکس بســتگی دارد 
که بالاترین دســتمزد تاریخ فعالیتش به 
وی پیشنهاد شده است.گویا این هنرپیشه 
سرشــناس برای امضای قرارداد بازی در 
اولین فیلم جوکر نیز تا لحظه آخر صبر کرده 
بــود. تیم برادران وارنر امید دارد با جلب نظر 
ایــن بازیگر، کار ســاخت جوکر ۲ و ۳ را به 
ترتیب در سال ۲۰۲۲ و ۲۰۲۴ به پایان برساند.  
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